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اجرای طرح های انتقال آب از رودخانه کارون، 
کانون هــای گرد و غبار در خوزســتان را پدید 
آورده کــه ادامــه این طرح ها، شــدت گرفتن 
ریزگرد ها را به دنبال خواهد داشــت.مطالعات 
ســازمان زمین شناســی با عنوان »شناسایی 
کانون های منشاء ریزگرد در خوزستان« که در 
سال ۹۴ انجام شده، نشان می دهد که ۹ درصد 
از مساحت دشت خوزســتان، در حدود ۳۵۰ 
هزار هکتار به منشــاء تولید گرد وغبار تبدیل 
شده است. این مناطق در قالب هفت محدوده 
شامل ناحیه جنوب غرب هویزه )کانون شماره 
یک(، ناحیه شمال و شــرق خرمشهر )کانون 
شماره ۲(، ناحیه شرق اهواز )کانون شماره ۳(، 
ناحیه جنوب و جنوب شرق اهواز )کانون شماره 
۴(، محدوده بندرامام-امیدیه )کانون شماره ۵(، 
محدوده ماهشهر-هندیجان )کانون شماره ۶( و 
محدوده شــرق هندیجان )کانون شــماره ۷( 
معرفی شده اند. این کانون ها در مراتع تخریب 
شده، زمین های کشاورزی دیم رها شده، اراضی 
بدون پوشش، تالاب ها و آبگیر های خشک شده 
و اراضی کشــاورزی آبی گســترش یافته اند.
کانون های ۲ و ۳ و ۴ که متاثر از رودخانه کارون 
هستند، بیش از یک سوم کانون های گرد و غبار 
خوزستان را تشــکیل می دهند.بنابر مطالعات 
ســازمان زمین شناسی، »ناحیه شمال و شرق 
خرمشهر« با وسعت حدود ۲۸ هزار و ۳۰ هکتار 
شامل دشــت های آبرفتی مســطح و دانه ریز 
هســتند که فاقد پوشش گیاهی بوده و شوری 
زمین در آن ها بالاســت.»ناحیه شرق اهواز« با 
مســاحت ۱۵ هزار و ۶۶۰ هکتار، دربرگیرنده 
پلایای )حوضه رسوبی( خشک شده نهر مالح و 
آبگیر های انتهای رودخانه کوپال اســت که در 
طی خشکسالی های اخیر و کاهش آب ورودی 
خشک شــده و به کانون تولید ریزگرد تبدیل 
شده اند. آبگیر مالح توسط سیلاب های کارون، 
آبراهه های محلــی و رودخانــه کوپال تغذیه 
می شود.»ناحیه جنوب و جنوب شرق اهواز« نیز 
۱۱۲ هزار و ۶۳۶ هکتار مساحت دارد که شامل 
بخش هایی از غرب نهر مالح را در جنوب اهواز 
تا نواحی غرب جراحی و رامشیر در برمی گیرد. 
این پهنه گســترش قابل توجهی دارد و شامل 
مجموعه ای از آبگیر های خشــک شــده است.
کانون های شرق و جنوب شرق کانون های فوق 
بحرانی استان معرفی شده که منشاء طوفان های 
گرد و خاک در بهمن ماه ۹۳ و ۹۵ بود. به ویژه 
در سال ۹۵، این طوفان ها قطع چند روزه برق، 
آب و مخابرات را در خوزستان به دنبال داشت 
که سبب شد دولت طرح مقابله با ریزگرد ها را 
تصویب کند. رئیس دانشــکده علوم آب اهواز 
همچنین طرح های انتقال آب را در شکل گیری 
کانون های گرد و غبار موثر می داند و می گوید: 
هر چیزی که باعث کاهش آورد رودخانه شود 
مثل افزایش بار مصرف، در تشکیل این کانون ها 
تاثیر دارد. طرح های انتقال آب در تولید بخشی 
از این کانون ها موثر است، اما نمی توان به طور 
دقیق ســهم این طرح ها را برآورد کرد.قمشی 
گفــت: برنامه  ها بــرای افزایش مصــرف و یا 
طرح های انتقال آب، با همان شــدت قبل، در 
حال اجراست و با طرح های جدید وزارت نیرو 
بطــور قطع افزایش خشــکیدگی و به تبع آن 
افزایش کانون های گرد و غبار را خواهیم داشت 
و نمی توانیم به تثبیت کانون ها امیدوار باشیم؛ 
بنابراین نــه تنها نباید منتظر بهبود شــرایط 

باشــیم، بلکه باید شاهد گســترش کانون ها و 
افزایش روز های گرد و خاکی باشیم.به گفته او 
از سوی دیگر طرحی که برای تثبیت کانون های 
گرد و غبار در حال اجراست، به صورت اصولی 
و علمی کار نشــده و به دلیل تامین نشدن آب 
مــورد نیاز عرصه های نهالکاری، ناتمام ماند. به 
طوری که شنیده شده بخشی از نهالکاری ها نیز 
خشک شده و از بین رفته است.قمشی یکی از 
راهکار های کاهش ریزگرد های خوزســتان را 
توقف طرح های انتقال آب می داند و می گوید: با 
انتقــال آب کارون، رودخانه نمی تواند وظایف 
خود را در پایین دســت انجــام دهد که اثرات 
منفی آن را در محیط زیست مشاهده می کنیم. 
به گفته او ما همیشه سعی می کنیم یک دشمن 
خارجــی پیدا کنیم و تقصیر هــا را به گردن او 
بیندازیم تا خودمان تغییر و تحولی در رویکرد و 
برنامه هایمان ندهیــم. اکنون نیز ترکیه مقصر 
همه گرد و خاک ها معرفی شده، این در حالی 
اســت که نباید انتظار داشــته باشیم ترکیه از 
طریق روابط دیپلماتیک تغییری در برنامه های 
خود یا سرعت کنترل آب بدهد. آنهم در حالیکه 
در کشــور ما بالادســت به پایین دست رحم 
نمی کند و وزارت نیــرو بدون توجه به محیط 
زیست طرح های انتقال آب بین حوضه ای اجرا 
می کند؛ بنابراین اگر بخواهیم کاری انجام دهیم 
باید در کانون های خودمان دست به عمل بزنیم؛ 
با توقف طرح های مخرب انتقــال آب و ایجاد 
پوشش گیاهی، وگرنه نمی شود کار را به ترکیه 
واگذار کرد. کارشناسان بر این باورند که متوسط 
۶۰ ســاله آورد آب کارون بــزرگ ۱۹ میلیارد 
مترمکعب بوده که در ۲۰ ساله اخیر به متوسط 
۱۴ میلیــارد مترمکعب رســیده اســت، و در 
خشکسالی ها آبدهی این رودخانه تا ۱۰ میلیون 
مترمکعب نیز کاهش می یابد. کاهش شــدید 
آبدهی این رودخانه علاوه بر تنش هایی که به 
بخش آب شــرب و بهداشــت و کشــاورزی 
خوزستان وارد کرده، محیط زیست این استان 
را نیز دستخوش بحران کرده که یکی از آن ها 
شکل گیری کانون های ریزگرد است. طرح های 
انتقال آب از متهمان اصلی خشــکی کارون به 

شــمار می آیند. تا کنون ۱۰ طرح انتقال آب از 
سرشــاخه های کارون بــزرگ )کارون و دز( به 
فــلات مرکزی با حجــم بیــش از ۲ میلیارد 
مترمکعــب اجرا شــده یا در حال اجراســت.
طرح های انتقال آب از سرشــاخه های رودخانه 
کارون در سال ۱۳۳۲ با طرح »کوهرنگ یک« 
برای انتقال ۲۹۷ میلیون مترمکعب به زاینده رود 
آغاز شــد. بعد از آن »کوهرنگ۲« برای انتقال 
۲۴۶ میلیون مترمکعــب آب به زاینده رود در 
ســال ۱۳۶۸ به بهره برداری رســید. طرح های 
انتقال آب »قمرود یــک« و »قمرود ۲« برای 
انتقــال ۳۰۰ میلیــون مترمکعب بــه قم در 
سال های ۱۳۸۹ و ۱۳۹۵ اجرا شد. سپس طرح 
»چشــمه لنگان« برای انتقــال ۱۲۰ میلیون 
مترمکعب به زاینده رود در سال ۱۳۸۴، طرح 
»خدنگســتان« بــرای انتقــال ۷۰ میلیــون 
مترمکعب به زاینده رود در سال ۱۳۹۲ و طرح 
»سد کمال« برای انتقال ۶۵ میلیون مترمکعب 
آب به اراک در ســال ۱۳۹۰ اجرا شدند. طرح 
»کوهرنگ ۳« نیز برای انتقال ۲۶۸ مترمکعب 
به زاینده رود احداث شــده کــه بدون افتتاح 
رسمی در حال بهره برداری است.طرح »بهشت 
آباد« برای انتقــال ۵۸۰ میلیون مترمکعب به 
استان های اصفهان، کرمان و یزد و طرح »ونک 
سولگان« برای انتقال ۲۰۰ میلیون مترمکعب به 
رفســنجان با وجود مخالفت ها ردیف اعتباری 
داشــته و در حال اجرا هستند. همچنین طرح 
»ماربر« برای انتقال ۳۰۰ میلیون مترمکعب به 
کویر ابرقو ســیرجان، طرح سد مخزنی »تنگه 
سرخ« برای انتقال آب ۲۳۰ میلیون مترمکعب 
به اســتان فارس، طرح »گوکان« برای انتقال 
۲۲۰ میلیون مترمکعب به زاینده رود و »ســد 
خرسان« با حجم حدود ۱.۲ میلیارد مترمکعب 
و سیستم انتقال آب ۴۰۰ میلیون مترمکعب به 
اســتان های اصفهــان، کرمان و یــزد در حال 
مطالعه هســتند.عضو هیات علمی گروه خاک 
شناســی دانشگاه شــهید چمران اهواز معتقد 
اســت: به طور کلی انتقــال آب بین حوضه ای 
اکولوژی منطقه را برهم می ریزد و باعث می شود 
یکســری گونه ها از بین برود و یکسری مناطق 

تبدیل به بیابان و کانون گرد و خاک شــود که 
این انتقال آب ها بیشــتر روی کانون شــرق و 
جنوب شــرق اهواز تاثیر گذاشته است.احمد 
لندی می گوید: »نهر مالح« به عنوان سیلاب بر 
طبیعی کارون، در گذشته سرریز این رودخانه را 
به هور های منطقه منتقل می کرد، اما با کاهش 
آبدهی کارون، این رودخانه دیگر آبی ندارد که 
این هور هــا را مرطوب کند بــه همین دلیل 
کانون های گرد و خاک در شرق و جنوب شرق 
اهواز شکل گرفته اســت. البته دستکاری های 
دیگری نیز در این منطقه همچون جاده سازی یا 
تاسیســات ایجاد شده است.وی گفت: مکانیزم 
بلند شدن گرد و خاک به این صورت است که 
معمولا باید باد با سرعت کافی رخ بدهد، دشتی 
کــه باد در آن حرکت کنــد و در نهایت ذرات 
خاک جدا از هم، باید وجود داشته باشد تا شاهد 
خیزش گرد و خاک باشــیم. رطوبت کافی در 
خاک و یا وجود موادی مثل آهک و گچ، باعث 
چســبندگی ذرات خاک می شــود. اتفاقی که 
افتاده اینســت که در عمده مناطق خوزستان، 
خاک ها چسبندگی خود را از دست داده اند. این 
مناطق قبلا آبگیر بــوده و اکنون آبی به آن ها 
نمی رسد چرا که رودخانه کارون دبی کافی برای 
مســیر خود ندارد، چه برسد به اینکه سرریز و 
این عرصه ها را مرطوب کند.به گفته لندی وقتی 
آب را از سرشاخه ها خارج می کنیم، حتی همان 
۲۰۰ میلیون مترمکعبی که منتقل می شود در 
ایــن مکان ها بســیار بــاارزش اســت و مانع 
شــکل گیری کانون های گرد و خاک می شود. 
طبق مطالعه ای که یکی از دانشــجویان دکترا 
انجام داده در کانون گرد و خاک جنوب شــرق 
اهــواز، در صورتی که بتواننیــم ۲ تا ۴ درصد 
رطوبت خاک را برگردانیم، خاک دچار فرسایش 
نمی شــود به این معنی که باد نمی تواند ذرات 
خاک را جابجا و گرد و خاک ایجاد کند؛ بنابراین 
اگر می توانســتیم حداقل آبی را به این مناطق 
منتقــل کنیم و مراتع احیا می شــد یا اگر آب 
کافی برای کشاورزی داشتیم، کانون های گرد و 
خاک بوجود نمی آمد. این استاد دانشگاه گفت: 
انتقــال آب بین حوضه ای بیشــتر روی کانون 

شرق و جنوب شرق اهواز تاثیر گذاشته، اما باید 
توجه داشت که خوزستان پنج رودخانه دارد و 
آب همــه آن ها کاهش داشــته کــه هر کدام 
حوضه هایی را شــکل داده اند. بطور نمونه ۵۰ 
هزار تا ۷۰ هــزار هکتار کانون گرد و خاک در 
اطراف هورالعظیم داریــم، در حالیکه اگر آب 
کافی به این تالاب برسد امکان بلندشدن گرد و 
خــاک از آن نواحی بــه حداقل می رســد.او 
می گوید: مــا اکنون علاوه بر کارون، در کرخه، 
مارون و زهره هم همین مشکل را داریم. روی 
رودخانه های مارون و کرخه سدسازی شده، این 
سدســازی ها هم در واقع بــرای انتقال آب و 
افزایش مصرف است. ابتدا سد ها را برای کنترل 
سیلاب می سازند، اما بعد میبینیم که آب آن را 
منتقــل می کنند. مثلا در ایلام طرح توســعه 
کشــاورزی در حال اجراست که اگر جلوگیری 
نشــود در ســال های آینده مشکلات مضاعف 
می شــود.لندی می گوید: بــا اتفاقاتی که دارد 
می افتد، احتمال تشــدید کانون ها وجود دارد. 
خشکســالی ها و کمبود رطوبت، احتمال فعال 
شدن کانون های گرد و خاک در داخل استان را 
بیشــتر از گذشــته کرده اســت.لندی گفت: 
نمایندگان خوزستان باید پیگیری کنند و اجازه 
ندهند انتقال آب بیش از این صورت گیرد. آن ها 
بجای شعار های احساسی در مجلس، می توانند 
از مجامع علمی اطلاعات بگیرند و با اســتدلال 
علمــی و مدارک مســتند و مســتدل از حق 
خوزستان دفاع کنند چرا که مشکلاتی که این 
طرح ها ایجاد می کند بسیار جدی است.منصور 
رئیس ســازمان منابع طبیعــی و آبخیزداری 
کشور، ۳۰ میلیون هکتار از پهنه های کشور را 
در معرض فرسایش بادی دانسته و گفته است: 
فرسایش بادی سالانه سه هزار میلیارد تومان به 
زیرساخت های کشور خسارت وارد می کند.در 
خوزســتان نیز ۳۵۰ هزار هکتار شن زار و ۳۵۰ 
هزار هکتار کانون ریزگرد شناسایی شده و ۷۰۰ 
هزار هکتار از اراضی این اســتان نیز در معرض 
بیابانی شدن اســت.مطالعه موسسه تحقیقات 
جنگل ها و مراتع کشــور در مقاله ای با عنوان 
»نقــش حذف ظرفیت های ســیلابی در فعال 
شدن کانون های گرد و غبار خوزستان« نشان 
می دهــد بهــم ریختگــی سیســم طبیعی 
هیدرولوژیکی در حوضه های آبخیر با تخریب و 
تغییر مسیر رودخانه ها و مسیل ها و دستکاری 
بی مهابــا در نظام طبیعی آبگیــری تالاب ها و 
دشت های سیلابی نقش بسزایی در فعال شدن 
کانون های گرد و غبار خوزســتان داشته است.
نتایج این مطالعه روند کلی تغییرات ســطوح 
سیل گیر در هفت کانون گرد و غبار خوزستان 
را از گذشته تا حال کاهشی دانسته که در دهه 
اخیر )۱۳۹۶-۱۳۸۷( کاهش بیشتری در میزان 
شدت سیلاب ها و سطح سیل گیر بوجود آمده 
است. بنابر این تحقیقات، علاوه بر خشکسالی و 
تغییرات اقلیمی، ســازه های احداث شــده بر 
رودخانه های مشــرف به کانون های گرد و غبار 
)بند های خاکی، سد های مخزنی و انحرافی( با 
حــذف ظرفیت ســیلابی از سیلاب دشــت ها 
همچنین با هدایت آب ناشی از سیل به مناطقی 
متفاوت با دشت سیلابی طبیعی رودخانه، نقش 
مخربــی را بازی کرده و در طول زمان منجر به 
فعال شــدن کانون های گرد و غبار شده اند که 
این مساله به وضوح در کانون جنوب شرق اهواز 

مشاهده شده است.

کانون گرد و غبار در خوزستان کجاست؟

مرگ کارون؛ تولد ریزگرد
تغییر در نحوه تعیین مالیات مقطوع 

 گامی در راستای عدالت مالیاتی
گروه شهرستانها: مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان غربی با اشاره به اینکه امسال 
مالیات مقطوع عملکرد سال ۱۴۰۰ صاحبان مشاغل )موضوع تبصره ماده ۱۰۰ 
قانون مالیات های مستقیم( بر اســاس اطلاعات مندرج در سامانه های مالیاتی، 
عملکرد پوزهای بانکی  و مالیات ســال های گذشــته صاحبان مشــاغل تعیین 
می شــود، اظهار داشت: این شــیوه منطبق بر اصل عدالت مالیاتی است.جعفر 
پورمختار با اشــاره به تغییرات صورت گرفته برای قبولی مالیات قطعی موضوع 
تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مستقیم گفت: بر خلاف سال های گذشته که 
مالیات مقطوع با دخالت یک ضریب افزایشــی نسبت به سال ماقبل  محاسبه و 
اعمال می شــد، امسال این قطعی سازی بر اساس ۳ مولفه  اطلاعات سامانه های 
مالیاتی، اطلاعات دستگاه کارتخوان بانکی و مالیات سال گذشته مؤدی محاسبه 
و تعیین می شــود که منطبق بر اصل عدالت مالیاتی و مورد خواســت و مطالبه 
مؤدیان مالیاتی اســت. وی با اشاره به افزایش سقف قبولی مالیات مقطوع گفت: 
امســال صاحبان مشاغلی که میزان فروش و یا ارائه خدمات آنها در سال ۱۴۰۰ 
تا ۴۸ میلیارد ریال بوده می توانند از تسهیلات و مزایای تبصره ماده ۱۰۰ قانون 
مالیات های مســتقیم برخوردار شوند.پورمختار افزود: این سقف در سال گذشته 
۱۶ میلیارد ریال بود که نشان می دهد امسال مؤدیان بیشتری امکان برخورداری 
از مزایای تبصره ماده ۱۰۰ را دارند.مدیرکل دستگاه مالیاتی آذربایجان غربی در 
ادامه ضمن توصیه به صاحبان مشاغل جهت استفاده از فرصت تبصره ماده ۱۰۰ 
برای قطعی سازی مالیات عملکرد سال ۱۴۰۰ خود افزود: در صورت تکمیل فرم 
مربوطه دیگر نیازی به  ارائه اظهارنامه و دفاتر و اسناد و مدارک نیست.پورمختار 
همچین در پاســخ به ســوالی در مورد نحوه دخالت اطلاعات پوزهای بانکی در 
تعیین مالیات عملکرد سال ۱۴۰۰ صاحبان مشاغل، با بیان اینکه مؤدیان نگران 
این موضوع نباشند افزود: تصور بر این است که با اعمال کل گردش  دستگاه پوز 
متصل به حســاب بانکی، مالیات مؤدیان افزایش قابل توجهی خواهد داشت در 
حالی که این امر صحت ندارد. مدیرکل امور مالیاتی آذربایجان غربی در ادامه از 
تعدیل ضرایب مالیاتی برای محاسبه درآمد مشمول مالیات مؤدیان مشاغل تا ۵۰ 
درصد خبر داد و افزود: برای کمک به مودیان مشاغل در خصوص مالیات عملکرد 
سال ۱۴۰۰، ضرایب مالیاتی برای محاسبه درآمد مشمول مالیات آنها در صورت 
ارائه فرم تبصره ماده ۱۰۰ قانون مالیات های مســتقیم، ۵۰ درصد تعدیل شده 
اســت. وی ادامه داد: با تعیین کف ۵۰ میلیون ریال و سقف ۱۵۰ میلیون ریال 
متناسب با فروش و درآمد مؤدیان،سعی شده است مؤدیان بخش مشاغل با توجه 
به واقعیت های فعالیت شغلی خود ، مالیات سال ۱۴۰۰ را قبول و پرداخت کنند.

توضیح شهرداری رفسنجان
 درخصوص تخریب خانه خانم معلم 

شهرداری رفسنجان در خصوص علت تخریب خانه خانم معلم منطقه توضیحاتی 
را بیان کرد.به گزارش رکنا، فیلمی از یک خانم معلم ساکن رفسنجان در فضای 
مجازی منتشر شد. این خانم معلم در حالیکه سر تا پا خاک بود و بر گاری نشسته 
بود تاکید داشت: نیروهای شهرداری، خانه آنها را بر سرشان خراب کرده اند.این 
خانم معلم فریاد می زد که بعد از ۳۰ سال معلمی و آموزش به نسل های مختلف 
این کشــور باید روی گاری بنشــیند و نقد به مسئولان داشت که چرا باید آواره 
شود آنهم در شــرایطی که مادرش دچار معلولیت است نیاز دارد که در شرایط 
اسکان مناسبی باشد.این خانم معلم  تاکید داشت : فوق لیسانس است و حال با 
اینهمه تلاش برای آموزش در کشور باید آواره باشد . سید عباس حسینی - مدیر 
ارتباطات و امور بین المللی شــهرداری رفســنجان اینگونه به رکنا در خصوص 
علــت آواره کردن این خانم معلم توضیح داد : خانه این معلم و چهار همســایه 
دیگر آنها در مسیر بزرگراهی بود که شمال شهر رفسنجان را از بن بست خارج 
می کرده و به غرب این شــهر متصل می کرده است و تاثیر بسزایی بر کاهش بار 
ترافیکی شهر داشت. آغاز این طرح به ۲۵ سال گذشته بر می گردد و در هر دوره 
مدیریت شهر در این سالها، بخش هایی ازاین بزرگراه ساخته شده و برای ساخت 
آن ، زمین های مســیر بزرگراه از مالکان به قیمت روز خریداری شــده است. به 
این  خانم معلم و چهار همســایه آنها در ســال ۹۸ یک میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
تومان برای خرید خانه هایشــان پرداخت شده اســت با این وجود به هر دلیلی 
منازل خود را تخلیه نکردند.لذا شهرداری براساس دستور دادستان شهرستان و با 
نظارت نیروی انتظامی خانه های این پنج مالک را بعد از دو سال از زمان پرداخت 
پول خرید منازلشان و هشدارهای مکرر برای تخلیه خانه ها ،تخریب کرد.روابط 
عمومی شهرداری رفســنجان در ادامه چنین اظهار داشت: این پنج مالک حکم 
دادگاه را اجرا نکردند و خانه هایشان را بعد از دریافت پول تخلیه نکردند با توجه 
به اینکه این خانه ها توسط شهرداری خریداری شده بود، ملک، بیت المال حساب 
می شود و  شــهرداری می تواند از آنها اجاره این سالها را نیز دریافت کند با این 
وجود شــهرداری قصد چنین کاری را ندارد.وی در ادامه سخنانش بیان داشت: 
این خانواده ها در تمام این ســالها ضمن اینکه منازلشــان خریداری شده بود و 
باید تخلیه می کردند و نکردند، اعتصابات غیر مسالمت آمیز داشتند و با ورود به 

ساختمان شهرداری رفسنجان اقدام به تخریب کرده بودند.

آبرسانی بنیاد برکت به ۲۷۰۰ نقطه روستایی
مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام از آبرسانی به ۲ هزار و ۷۰۰ نقطه 
روستایی خبر داد. محمد ترکمانه ضمن بیان این مطلب افزود: بنیاد برکت نسبت 
به آبرسانی به ۲ هزار و ۷۰۰ نقطه روستایی در استان های دارای تنش آبی متعهد 
است که تا به امروز یک هزار و ۹۸۰ از نعمت آب بهره مند شده اند.مدیرعامل بنیاد 
برکت تاکید کرد: در حال حاضر نیز عملیات آبرسانی به ۷۴۰ نقطه روستایی در 
حال انجام اســت و ســاکنان این مناطق نیز به زودی از آب آشامیدنی بهره مند 
خواهند شد. وی درباره نقاط هدف آبرسانی بنیاد برکت گفت: مناطق روستایی ۸ 
استان دارای تنش آبی بالا از جمله خوزستان، هرمزگان، سیستان و بلوچستان، 
کرمان، خراسان جنوبی و یزد در اولویت پروژه های آبرسانی بنیاد برکت قرار دارند. 
ترکمانه خاطرنشان کرد: بنیاد برکت نسبت به تامین ۳ هزار و ۴۰۰ میلیارد ریال 
اعتبار برای آبرسانی به ۲ هزار و ۷۰۰ نقطه روستای هدف تعهد دارد که تاکنون ۲ 
هزار و ۳۰۰ میلیارد ریال آن را پرداخت کرده است.مدیرعامل بنیاد برکت یادآور 
شــد: بنیاد در سال گذشــته و در قالب تفاهم نامه ای با آبفای خوزستان اقدام به 
آبرسانی به ۷۰۲ روستای واقع در مناطق دارای تنش آبی استان خوزستان کرد. 
ترکمانه ادامه داد: برای این منظور ۴۰۰ کیلومتر لوله کشی انجام شد و یک هزار 

میلیارد ریال اعتبار از سوی بنیاد برکت تخصیص یافت. 

اخبار کوتاه

به گزارش پایگاه اطلاع رســانی شــهرداری مشهد، »سید 
عبدالله ارجائی« اظهار کرد: در پادگان، ۵۱ هکتار کاربری 
فضای ســبز داریم که این میزان برای شــهر و شهرداری 
بسیار ارزشــمند اســت، با توجه به  نوع درختان و الگوی 
کشــت بنا داریم در آنجا پــارک جنگلی احداث کنیم.وی 
ادامه داد: طرح های مطالعاتی آغاز شــده و امکانات مورد 
نیاز از نظر رفاهی و اســتاندارد در داخل این فضای ســبز 

پیاده خواهد شد. 
مطمئن هســتیم با وجود ســاختمان های قدیمی موجود، 
این فضا کشش و جاذبه بســیار خوبی برای مردم خواهد 
بود.وی افزود: تلاش مدیریت شــهری از ابتدا این بود که 

در مســیرها، کمترین جابه جایی درخت را داشته باشیم و 
درختان کمی قطع شوند؛ بسیاری از درختان روتبال شده 
در زمین  های خالی داخل پادگان کاشــته شــده است. در 
برخی از مکان ها عرض آیلندها به جای دو متر آیلند را در 
حدود ۵ تا ۶ متر در نظر گرفتیم که موجب شــد درختان 

بیشتری حفظ شود.
وی خاطرنشــان کرد: ســعی کردیم تا زمانی که طرح های 
جمع آوری آب های ســطحی تدوین شود، دست به معابر 
قدیمی نزنیم و آســفالت های قدیمی را حفظ کنیم و تنها 
اقدامات ترمیمی و لکه گیری انجام دهیم.شــهردار مشــهد 
افزود: یکی از نقاط قوت این بازگشایی، میدانی بزرگ بنام 

میدان صبحگاه ارتش است. مساحت این میدان بیش از ۶ 
هکتار یعنی دوبرابر میدان شهدا است. امیدوارم مشاور ویژه 
ای کــه برای  آن گرفتیم طرح خوبی ارائه کند. تا در آینده 
این میدان به عنوان میدان مهمی در سطح ملی ایفای نقش 
کند.وی به مزیت های بازگشــایی پادگان برای شهروندان 
اشــاره و اظهار کــرد: مهم ترین مزیــت آن حل گره های 
ترافیکی دو طرف پادگان است، زمین این پروژه بزرگ بود 
و مردم مجبور بودند برای رفتن از ســمتی به سمت دیگر، 
کل این ۱۸۸ هکتار را دور بزنند. باز شــدن معابر وســط 
در این پروژه مزیت بســیار خوب ترافیکی و دسترسی های 
بسیار موثر شرقی غربی ایجاد می کند.ارجائی در خصوص 

بازگشــایی خیابان ارشــاد الرضا، افزود: خیابان ۴۵ متری 
ارشــاد الرضا با سیم خاردار مســدود شده بود و پشت آن 
پارکینــگ خاکی موقت ارتش بود که با وســاطت رئیس 
سازمان قضایی نیروهای مســلح در اختیار شهرداری قرار 

گرفت و آسفالت شد.
ارجائی به ۹ بیمارســتان محدوده پادگان اشــاره و اظهار 
کرد: در کنار پادگان، ۹ بیمارستان بزرگ و کلیدی داریم، 
تاکنون دسترســی به این بیمارستان ها از این سمت شهر 
سخت بود که با بازگشایی پادگان دسترسی تسهیل خواهد 
شد و این موضوع برای تردد اورژانس، بیماران و... اهمیت 

زیادی دارد.

وقوع زلزله در غرب هرمزگان به ویژه بندرچارک همچنان 
در صدر اخبار محلی قرار داد و خواسته ها و انتظارات مردم 
نیز در فضای مجازی بازتاب گســترده ای داشته است.امام 
جمعه بندر چارک در گفت و گو با ایســنا، افزود: زمانی که 
بحرانی به وجود می آید،یکســری انتظارات از جانب مردم 
نیز ایجاد می شــود که مســئولان باید آن را عملی کنند تا 
تــرس و وحشــت از جامعه دور شــود و آرامش به جامعه 
محلی بازگردد.حجت الاســلام جعفر رستاخیز با اشاره به 
اینکه از ساعات اولیه زلزله در بندرچارک مجموعه دولت و 
فرماندار شهرستان بندرلنگه پای کار بوده و تشکیل جلسه 
ســتاد بحران را به همراه نماینده مــرم غرب هرمزگان در 
مجلس و ســایر مســئولان محلی داد، اظهار کرد: ارزیاب 
بنیاد مســکن انقلاب اســلامی از منازل زلزله زده و ترک 
خورده در بندرچــارک بازدید کرده و امیدوارم این حوادث 
و مشکلات را به مقامات بالادستی هرچه سریعتر منعکس 
کند.وی بــا بیان اینکه دغدغه مردم در خصوص اختصاص 
چادر همچنان به قوت خودش باقی است، اضافه کرد: ابتدا 
قرار بر اسکان مردم در مدارس و سالن های ورزشی شد که 
در همان جلسه اعلام کردم به دلیل مسقف بودناین اماکن 
مردم استقبالی نمی کنند و همین موضوع رخ داد.رستاخیز 
ادامه داد: با همکاری باشــگاه ملوان نیز تعداد ۲۰ چادر از 
سوی جمعیت هلال احمر و تعدادی چادر عشایری نیز در 
این باشــگاه برپا شد و سیستم سرمایشی را از دفتر خودم، 
کمک مردمی و مدارس سطح بندرچارک تهیه کردیم و اداره 
بنادر و فرودگاه های کیش ماشین آتش نشانی و موتور برق 

را تخصیص داد.
وی با بیان اینکه در این بین تعدادی از شــهروندان بیمار 
بوده و قادر به جابجایی زیادی نیســتند و مردم درخواست 
اعطــای چادر به آن ها به صورت امانی و در گرو کارت ملی 
شــدند، عنوان کرد: در این خصوص نیز باید ســتاد بحران 

استان هرمزگان تصمیم بگیرد و این دغدغه مردم را برطرف 
کند زیرا هوا گرم اســت و پس لرزه ها همچنان تداوم دارد.
امام جمعه بندر چارک با اشاره به اینکه اختصاص چادر به 
مردم در حیاط منزل شــان می تواند کمک شایانی به رفع 
دغدغه های مردم باشــد، اظهار کرد: در صورت خالی شدن 
منازل ایجاد امنیت مشکل است در حالی که گزارش یک تا 
دو سرقت در این بین به بنده شده و می توانیم با اختصاص 
چادر به مردم هم امنیت منزل شــان حفظ شود و هم در 
حین وقوع زلزله در چادر اسکان یابند و باید این موضوع را 
هم در نظر گرفت برخی منازل دیگر قابلیت اسکان ندارند.
در همین خصوص عضو شورای بندرچارک در گفت و گو با 
ایسنا، افزود: مردم چارک انتظار دارند مسئولان در اعطای 

چادر به منازل آســیب دیده همــکاری کنند تا آرامش به 
بندرچارک بازگردد.علی زارع با اشــاره به اینکه تعداد پس 
لرزه ها امروز کاهش یافته و در حال حاضر آرامش نسبی به 
بندرچارک بازگشته است، اظهار کرد: البته همچنان ترس و 
وحشت از وقوع زلزله در بندرچارک وجود دارد.وی با بیان 
اینکه مردم انتظار دارند به منازل آسیب دیده و فاقد اسکان 
چادر اختصاص یابد، تصریح کرد: برخی منازل دچار ترک 
خوردگی شــدید شــده اند و مردم ترس از حضور در خانه 
دارند و درخواست برپایی چادر در منزل شان دارند.زارع با 
اشاره به اینکه ارزیاب بنیاد مسکن انقلاب اسلامی بازدیدی 
از منازل ترک خورده و آسیب دیده انجام داده است، اضافه 
کرد: مســئولان از فرماندار بندرلنگه تا بخشدار و نماینده 

مردم غرب هرمزگان در مجلس از این وضعیت بازدید کرده 
و مشــکلات را مشــاهده کرده اند.در همین زمینه یکی از 
معتمدین محلی در گفت و گو با ایســنا، افزود: بعد از زلزله 
در بندرچارک نیز کلیپ هایی در فضای مجازی از وضعیت 
مردم منتشر کردم و پس از مسئولین نیز با تشکیل جلسه 

مشکلات مردم را پیگیری کردند.
اشرفی با اشاره به اینکه مهمترین درخواست مردم اعطای 
چــادر بود، اظهار کرد: از ۵۰ چــادر مصوب تنها ۲۰ چادر 
اختصــاص یافت و ســایر چادرهــا از طریق امــام جمعه 
بندرچارک و مردم فراهم شــد و مهمتر از آنکه سیســتم 
سرمایشــی با تدبیر امام جمعه چارک اختصاص یافت.وی 
با بیان اینکه انتظار مردم شــهردار و اعضای شورای چارک 
بیشــتر از این هاست، خاطرنشــان کرد: مردم در این چند 
روز اثری از شــهردار و اعضای شورا ندیده اند در حالی که 
باید در این مواقع در کنار مردم باشند.این معتمد محلی با 
اشــاره به اینکه همچنان پس لرزه ها در بندرچارک وجود 
دارد، تصریح کرد: منازل بســیاری در محلات قدیمی دچار 
ترک خوردگی شده و حتی منازل مسکن مهر در وضعیت 
نامناسبی هستند و مردم از اسکان در این منازل ترس دارند 
که با یک زلزله پر قدرت تر امــکان ریزش وجود دارد.وی 
با بیان اینکه امیدوارم مســئولان در اختصاص چادر امانی 
به مردم برای برپایی در حیاط منازل شــان همراهی کنند، 
عنوان کرد: مردم چارک چشــم انتظار حمایت و همکاری 
مســئولان هستند.به گزارش ایســنا، ۲۵ خردادماه بود که 
در فاصلــه ۲۰ دقیقه چهار زلزله بالای ۴ ریشــتر جناج و 
بندرچارک در اســتان هرمزگان را لرزاند. در ســاعت های 
۱۰:۲۵، ۱۰:۲۹، ۱۰:۳۶ و ۱۰:۴۵ چهــار زمیــن لــرزه به 
بزرگی به ترتیب ۴.۵، ۴.۴، ۵.۲ و ۴.۲ در مقیاس ریشــتر 
بندر چارک و جناح واقع در غرب استان هرمزگان را لرزاند 

و همچنان پس لرزه ها تداوم دارد.

دسترسی به ۹ بیمارستان واقع در هسته مرکزی شهر مشهد آسان تر شد

تداوم پس لرزه ها در چارک و انتظارات مردم

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی سالیانه
شرکت گچ نفیس سمنان به شماره ثبت ۲۹54

آگهی دعوت ســهامداران شرکت گچ نفیس ســمنان سهامی خاص ثبت شده 
به شماره ثبت ۲۹۵۴ به شناســه ملی 10480097494 جهت تشکیل مجمع 

عمومی عادی سالیانه 
بدینوسیله از کلیه سهامداران شرکت دعوت می شود تا در جلسه مجمع عمومی 
عادی ســالیانه که در روز سه شــنبه ساعت 15:30 مورخ 1401/04/21 که در 
محل ســمنان )مومن آباد خیابان ولیعصر پلاک ۴۴ کد پستی۳۵۵۹۱۷۴۴۴۴ 

منزل آقای سعید رکن آبادی( برگزار می گردد حضور به همراه برسانند. 

دستور جلسه:

۱- ارائه گزارش توسط هیات مدیره و مدیرعامل از عملکرد شرکت
۲- انتخاب اعضای اصلی و علی البدل هیات مدیره

۳- انتخاب اعضای اصلی و علی البدل بازرسین برای سال مالی ۱۴۰۱ 
۴- طرح و تصویب صورت های مالی عملکرد ۱۴۰۰

۵- تفویض اختیار به هیات مدیره جهت ثبت تغییرات
هیات مدیره شرکت گچ نفیس سمنان

آگهی تغییرات شــرکت آروین تجارت برنا شرکت سهامی خاص به 
شماره ثبت ۶۵۲ و شناسه ملی ۱۴۰۰۷۵۸۶۲۳۳ به استناد صورتجلسه 
مجمع عمومی عادی مورخ ۱۴۰۱/۰۲/۰۵ تصمیمات ذیل اتخاذ شد: - 
آقای مهرداد خلیجی به شــماره ملی ۳۵۳۰۰۲۹۸۸۲ به عنوان بازرس 
علی البدل و خانم ســارا آل بهبهانی به شماره ملی ۵۲۹۹۸۷۴۱۶۲ به 
عنوان بازرس اصلی برای یک سال مالی انتخاب گردیدند. اداره کل ثبت 
اسناد و املاک استان بوشهر مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

دیلم )1337580(


